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PROTOKÓŁ Nr XXXI/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 26.11.2008r. 

w godz. 15 15 –1900 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych obecnych jest 15, 
co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał. Przewodniczący powitał 
serdecznie zaproszonych na sesję gości (zgodnie z listą obecności). 
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Wyjście na teren Przedszkola gminnego celem sprawdzenia zakończonej 

inwestycji. 
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Dyskusja nad sposobem przedstawiania projektów uchwał Rady Gminy w 

trakcie sesji - § 21 ust. 2 Statutu Gminy Ornontowice (Dz. Urz. Woj. Śl. Nr 100 
poz. 2655 z 2003 r. z późn zm.) 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008, 
b) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Problemów Narkomanii w Ornontowicach na 2009 rok, 
c) wydania opinii w związku z projektem Uchwały Rady Powiatu 

Mikołowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej pod nazwą: Zespół Opieki Zdrowotnej w Mikołowie. 

11. Sprawy bieŜące.  
12. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
13. Interpelacje radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady wspomniał o zmianach do porządku – w „Sprawach 
bieŜących” przedstawione zostaną kolejne projekty uchwał w sprawie: 

a) zniesienia pomnika przyrody, 
b) ustalenia wysokości ekwiwalentu członka Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, 
c) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową przez Gminę Ornontowice dla  

Powiatu Mikołowskiego, 
d) udzielenia pomocy finansowej z budŜetu Gminy Ornontowice dla Gminy Herby 

poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej w dniu 15 sierpnia 2008r. 
 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
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Porządek po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco:: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Wyjście na teren Przedszkola gminnego celem sprawdzenia zakończonej 

inwestycji. 
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Dyskusja nad sposobem przedstawiania projektów uchwał Rady Gminy w 

trakcie sesji - § 21 ust. 2 Statutu Gminy Ornontowice (Dz. Urz. Woj. Śl. Nr 100 
poz. 2655 z 2003 r. z późn zm.) 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008, 
b) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Problemów Narkomanii w Ornontowicach na 2009 rok, 
c) wydania opinii w związku z projektem Uchwały Rady Powiatu 

Mikołowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej pod nazwą: Zespół Opieki Zdrowotnej w Mikołowie. 

11. Sprawy bieŜące.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zniesienia pomnika przyrody, 
b) ustalenia wysokości ekwiwalentu członka Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, 
c) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową przez Gminę Ornontowice dla  

Powiatu Mikołowskiego, 
d) udzielenia pomocy finansowej z budŜetu Gminy Ornontowice dla Gminy Herby 

poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej w dniu 15 sierpnia 2008r. 
12. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
13. Interpelacje radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Wyjście na teren Przedszkola gminnego celem sprawdzenia zakończonej inwestycji. 
 
Ad. 4 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 5 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. Do 
przedstawionego materiału nie wniesiono uwag. 
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Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Do przedstawionego materiału nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 26.11.2008, a jego  
treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Do przedstawionego materiału nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 9 
Zgodnie z zapowiedzią z ubiegłej sesji, w tym punkcie radni rozpoczęli dyskusję nad 
sposobem przedstawiania projektów uchwał Rady Gminy w trakcie sesji - § 21 ust. 2 
Statutu Gminy Ornontowice (Dz. Urz. Woj. Śl. Nr 100 poz. 2655 z 2003 r. z późn. 
zm.). 
 

Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe na sesji październikowej wpłynął wniosek 
formalny radnego Zientka aby projekty uchwał Rady Gminy nie były odczytywane w 
całości. 
 
Przewodniczący odczytał przedmiotowy paragraf Statutu Gminy a następnie  
zasugerował przegłosowanie wniosku. 
 

Radny Nowak poparł wniosek przedstawiony przez radnego Zientka ale  
zaproponował wyłączenie z powyŜszego projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu 
gminy, uwaŜając, Ŝe wyjaśnienia udzielane przez Panią Skarbnik są jak najbardziej 
wskazane. 
 

Radny Zientek dodał, Ŝe jego wniosek dot. projektów uchwał przedstawianych na 
posiedzeniach komisji, natomiast projekty uchwał przekazane radnym w trakcie sesji  
winny być odczytywane. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe jego zdaniem naleŜy postępować tak samo z 
wszystkimi projektami uchwał dodając, Ŝe w ramach dyskusji treść projektu uchwały 
moŜe być dyskutowana. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Zientka dot. odczytania 
tylko nagłówka projektu uchwały w trakcie sesji, dodając jednocześnie, Ŝe gdy 
zajdzie potrzeba projekt zostanie omówiony. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 13 
• Przeciw: 1 
• Głosy wstrzymujące: 1 
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Ad. 10 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008r. 
 
Przewodniczący odczytał nagłówek projektu uchwały. 
 
Wójt udzielił odpowiedzi na pytanie, które wystosowała Komisja BudŜetu i Mienia w 
swoim protokole odnośnie wykonania usługi doradczej w zakresie gospodarki 
ściekowej. 
 
Z uwagi na brak pytań radnych przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXI/224/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008, na 
stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6  do 
protokołu . 

 
b) w sprawie: przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Problemów Narkomanii w Ornontowicach na 
2009 rok. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
 
Następnie temat pokrótce wyjaśniła Pani Irena Jabłonka, Kierownik GOPS-u. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXI/225/08 w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Problemów 
Narkomanii w Ornontowicach na 2009 rok, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7  do protokołu . 

 
c) w sprawie: wydania opinii w zwi ązku z projektem Uchwały Rady Powiatu 
Mikołowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Pu blicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej pod nazw ą: Zespół Opieki Zdrowotnej w Mikołowie. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
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Przewodniczący powitał przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Mikołowie – 
Panią GraŜynę Sarnes, Naczelnika Wydziału Mienia Starostwa oraz Panią Krystynę 
Smoczyńską, Dyrektora ZOZ. 
 
Dyrektor ZOZ szczegółowo i bardzo szeroko przedstawiła przedmiotowy temat. 
 
W świetle obecnie obowiązujących przepisów Ustawy o zakładach opieki zdrowotnej 
podmioty wskazane jako organy załoŜycielskie ZOZ-ów publicznych, w tym 
samorząd szczebla powiatowego nie mogą tworzyć ZOZ-ów niepublicznych, nawet 
jeśli są osobami prawnymi. W związku z powyŜszym proces przekształcenia 
publicznego ZOZ-u w ZOZ niepubliczny polega na wprowadzeniu ogniwa 
pośredniego, którym jest spółka prawa handlowego. Spółka ta w ramach 
prowadzonego przedsiębiorstwa spółki powoła niepubliczny ZOZ. W związku z 
planowanym przekształceniem ZOZ-u nie ulegnie zmianie zakres świadczonych dla 
pacjentów usług medycznych ani ich poziom. Zmiana formy prawnej funkcjonowania 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Mikołowie ma na celu przede wszystkim racjonalizację 
sposobu zarządzania finansowego i organizacyjnego w przekształconej jednostce. 
 
W toku dyskusji rozwaŜano: 

� kwestię kontroli nad spółką, 
� kwestię likwidacji niektórych usług. 
 

Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 9  
• Przeciw: 2 
• Głosy wstrzymujące: 1  
• 3 radnych nie zabrało głosu 
 

Uchwała Nr XXXI/226/08 w sprawie: wydania opinii w związku z projektem 
Uchwały Rady Powiatu Mikołowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą: Zespół Opieki Zdrowotnej 
w Mikołowie, na stan 15-tu radnych została przyjęta 9 głosami „za”, przy 2 
przeciwnych i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 8  do protokołu . 

 
 
Ad. 11 
W Sprawach bieŜących przedstawione zostały kolejne projekty uchwał: 
 
a) w sprawie: zniesienia pomnika przyrody. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały oraz uzasadnienie. 
 
Radny Mozgalik spytał o lokalizację drzewa – odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta. 
 
Radny Zientek oznajmił, Ŝe nowe projekty uchwał winny być odczytywane przez 
Przewodniczącego Rady. Przewodniczący odparł, Ŝe nie zarządzi głosowania, 
dopóki radni nie zapoznają się z danym projektem. Radny Szołtysek zwrócił się z 
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prośbą aby projekty były dostarczane radnym 7 dni przed sesją. Z takim samym 
wnioskiem zwrócił się Przewodniczący Rady do Wójta Gminy. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXI/227/08 w sprawie zniesienia pomnika przyrody, na stan 15-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
b) w sprawie: ustalenia wysoko ści ekwiwalentu członka Ochotniczej Stra Ŝy 
PoŜarnej.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Spyra zadał pytanie jak sprawa przedstawiała się do tej pory 
 
Radca Cichecki odparł, Ŝe dotychczas Ŝadnej odpłatności za powyŜsze nie było. 
 
Ustawą z dnia 25 września 2008r. o zmianie ustawy o ochronie przeciwpoŜarowej 
oraz niektórych innych ustaw /Dz. U. z 2008 Nr 163 poz.1015/ zmieniono treść art. 
28, ust. 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991r. o ochronie przeciwpoŜarowej. Zgodnie 
z obowiązującym od dnia 25 września 2008r. brzmieniem ust. 1 art. 28 wysokość 
ekwiwalentu pienięŜnego przysługującego członkom Ochotniczej StraŜy PoŜarnej za 
udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu poŜarniczym organizowanym przez 
Państwową StraŜ PoŜarną lub gminę ustala rada gminy w drodze uchwały. 
Wewnętrzną sprawą straŜaków jest jak zagospodarują te pieniądze.  
 
Radny Bijak poinformował, Ŝe stawka maksymalnie moŜe wynosić ponad 17 zł na 
godzinę. Nasza propozycja to 10,20 – jest to stawka uśredniona w powiecie 
mikołowskim. Udział w akcji potwierdzany jest przez państwową straŜ poŜarną.  
 
Radca Cichecki dodał, Ŝe ekwiwalent jest zwolniony z podatku. 
 
W toku dyskusji radni dyskutowali nad kwestiami dot.: 

� zróŜnicowania stawki w przypadku akcji i szkoleń, 
� nie przysługiwania ekwiwalentu straŜakom pow. 60 roku Ŝycia, 
� kontroli nad wyjazdami do akcji i kwestią rozliczania ekwiwalentu, 
� wypłacania ekwiwalentu w przypadku akcji prowadzonych w sąsiednich 

gminach. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 1 
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Uchwała Nr XXXI/228/08 w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu członka 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, na stan 14-tu radnych została przyjęta 14 
głosami „za” przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 10  do 
protokołu . 

 
c) w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc f inansow ą przez Gmin ę 

Ornontowice dla Powiatu Mikołowskiego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, po czym wyjaśnień udzieliła 
Kierownik Wydziału Promocji i Pozyskiwania Funduszy. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXI/229/08 w sprawie udzielenia dotacji celowej na pomoc 
finansową przez Gminę Ornontowice dla Powiatu Mikołowskiego, na stan 15-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 
d) w sprawie: udzielenia pomocy finansowej z bud Ŝetu Gminy Ornontowice dla 

Gminy Herby poszkodowanej w wyniku przej ścia tr ąby powietrznej w dniu 15 
sierpnia 2008r. 

 
Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 
 
Wójt poinformował, Ŝe do sesji w dniu 17 grudnia poinformuje radę o wysokości 
kwoty pomocy finansowej. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXXI/230/08 w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budŜetu 
Gminy Ornontowice dla Gminy Herby poszkodowanej w wyniku przejścia trąby 
powietrznej w dniu 15 sierpnia 2008r., na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 
  

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy: 
� wspomniał o wpływie 3 skarg na Kierownika ZGZG, przekazując pisma 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej celem rozpatrzenia. 
 
Radny Zientek przedstawił propozycje dot. funkcjonowania Rady: 
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� ustalenie stałych dni, w których będą się odbywać poszczególne posiedzenia 
Komisji, 

� opiniowanie danych tematów przez komisje branŜowe, 
� przerwy 15-to minutowe co 1,5 godz. podczas sesji. 

 
Zwrócił ponadto uwagę Przewodniczącemu Rady na art. 21 ust. 3 prosząc o 
przestrzegania Statutu i dopilnowanie, aby wypowiedź dyskutanta nie przekraczała 
10 minut. 
 
Przewodniczący odparł, Ŝe część propozycji jest juŜ ujętych w Statucie. Podkreślił, Ŝe 
do kompetencji przewodniczącego komisji naleŜy zwoływanie komisji. Inne kwestie 
mogą zostać poddane dyskusji w ramach posiedzenia Komisji Statutowej. 
 
Radny Zientek oznajmił, Ŝe - jego zdaniem - nie wszystko musi być szczegółowo 
ujęte w Statucie. 
 
Radny Nowak zauwaŜył, Ŝe w gestii przewodniczącego komisji jest ustalenie terminu 
posiedzenia, czasem moŜe być wymagana pewna elastyczność. Poparł wniosek dot. 
opiniowania projektów uchwał przez komisje branŜowe. Co do przerw – jego 
zdaniem wystarczą przerwy 10-minutowe. 
 
Przeciwko ustaleniu sztywnych dni posiedzeń Komisji opowiedzieli się radni: 
Szołtysek, Mozgalik. 
 
Radny Kaczor sprzeciwił się proponowanym ilościom przerw. 
 
PowyŜsze podsumował Przewodniczący informując, Ŝe: 

� Komisje zwoływane są przez przewodniczących komisji, 
� projekty uchwał mają być opiniowany przez właściwe Komisje branŜowe, 
� kwestia 2 przerw zostanie przetestowana. 

 
Ad. 12 
W kolejnym punkcie Kierownik Wydziału Inwestycji Pani Beata Drobny omówiła 
pokrótce przebieg realizowanych na terenie Gminy inwestycji. 
 
Ad. 13 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 14 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Bijak - w imieniu straŜaków podziękował za podjętą uchwałę, po czym 
poruszył temat działalności OSP.  
 
Przewodniczący Rady wspomniał, Ŝe 17 grudnia odbędzie się sesja budŜetowa. 
 
Radny Jaskółka podziękował za prezentację multimedialną oraz wyjście na teren 
przedszkola.  
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Poruszył takŜe temat dot. WPI – znajduje się tam zadanie „Budowa ulicy równoległej 
do zabytkowej Alei Dębów”. Radny poprosił o zastąpienie go zadaniem dot. budowy 
ul. Granicznej. 
 
Radna Kozioł poruszyła tematy dot.: 

� braku wiaty przystankowej obok piekarza przy ul. Orzeskiej (prośba o 
ustawienie wiaty, bądź zadaszenia), 

� budowy wodociągu przy ul. Orzeskiej. 
 
Radny Nocoń wspomniał o dokończeniu budowy ul. Solarnia, etap III. 
 
Radny Nowak zwołał Komisję BudŜetu i Mienia na 16 grudnia, godz. 15.30. 
 
Wójt przedstawił aktualną sytuację dot. wyrobisk górniczych. 
 
 
Ad. 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 19.00 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 
 
 


